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[Justitsministeren.] 
Det ærede medlem frk. Helga Pedersen 

nævnte med tilslutning fra flere sider, om 
ikke man burde stille et ændringsforslag 
om en revisionsbestemmelse. Derom vil jeg 
gerne sige, at der kan anføres argumenter 
både for og imod. Jeg er principielt ikke 
tilhænger af revisionsbestemmelser, som 
ofte medfører en rent formel behandling, 
når perioden er gået. Der er altid mulighed 
for at tage spørgsmålet op, hvis man mener, 
der er anledning til ændringer i gældende 
lovgivning, og her vil initiativet jo meget 
let kunne fremkaldes af dem, der berøres 
af lovgivningen. Men hvis der er et almin- 
deligt ønske Oll en revisionsbestemmelse, 
så er det klart, at det ikke er noget prin- 
cipielt spørgsmål for mig. Det er/et  rent 
praktisk spørgsmål: skal vi vælge 3 eller 
5 år? Det kan vi diskutere i udvalget. 

Jeg takker for det udførte arbejde og - 
imødeser en enstemmig vedtagelse af denne 
meget vigtige lovgivning. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§ 1-10 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslaget , 
forkastedes med 72 stemmer mod 57. 

- 
§§ 11-13 

vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. , 홢 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, torsdag den 23. april, kl. 13 med føl- 

. ' gende dagsorden: 

1) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om 
handel med samt tilvirkning og besid- 
delse af våben m. v. 

2) Tredje behandling, af: 

Forslag til lov om ændring il lov om sø- . 
mandsskat. 

3) Anden behandling af: 

Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(\ 

4) Anden (sidste) behandling al: 

Forslag til folketingsbeslutning om op- 
hævelse af grundstigningsskylden [af 
Gottschalck-Hansen, Axel . Kristensen 
m. fl.]. 

5) Anden behandling 'aj: /! 

Forslag til lov om udskydelse af 13. alm. 
vurdering m. v. 

 ̂ Mødet hævet kl. 1350. 

87. møde.  

Torsdag den 23. april kl. 13. 

Forinanden: Udvalget angående forslag 
til lov om folkebiblioteker m.v. har afgivet 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Medlem af folketinget Thestrup har med- 
delt mig, at han ønsker til boligministeren 
at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvilke oplysninger kan ministeren 
give om de af statsministeren i åbnings- 
talen bebudede opsparingsordninger, 
navnlig sigtende på en organiseret ung- 
domsopsparing til boligformål?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
I tid. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forsalg til lov om 
ændring i lov om handel med samt tilvir kning 
og besiddelse af våben m.v. i 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
131) findes i tidenden sp. 4800). l 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Grøndahl: De bemærkninger, jeg har til 
lovforslaget, samt, et spørgsmål til den højt- 
ærede justitsminister skulle have været 
fremsat ved anden behandling, men da jeg 
dengang kom for sent til at begære ordet, 
vil jeg fremføre det her ved tredje behand- 
ling. _ 

Betænkningen, der er afgivet den 15. 
april, siger intet, ud over at der har været 
afholdt 2 møder, og at der har været ét 
samråd . med ministeren. Ved første be- 
handling blev der åf alle os ordførere und- 
tagen den radikale gruppes udtalt betænke- 
ligheder vedrørende § 6, stk. 1, nr. 4, dels 
over, hvad der var nævnt i paragraffen, 
dels over ordvalget. Betænkelighederne var 
forårsaget af, at lovreglen eventuelt 
kunne virke skadeligt på vor normale eks- 
port. Den højtærede minister må jo imid- 
lertid have været i stand'til at berolige de 
ængstelige gemytter, da den afgivne be- 
tænkning er enstemmig. Men da der ikke 
foreligger noget som helst skriftligt fra 
udvalget 홢 jeg har i alle tilfælde ikke fået 
noget 홢 vil jeg, bede ministeren oplyse, 
hvilke tilsagn der er afgivet til udvalget 
for at få kritikken til at forstumme. Lov- 
tekstén er jo ikke ændret. 

Justitsministeren (Hans Hækkerup): Det, 
er rigtigt som anført af det ærede, medlem, 
ät der ved første behandling af dette lov- 
forslag var betænkeligheder ved formule- 
ringen af § 6, stk. 1, nr, 4, .idet man havde 
den opfattelse, at det drejede sig om meget 
vidtgående forbudsforanstaltninger. Læser . 
man selve ordlyden af bestemmelsen i den 
resolution, der ér vedtaget af De Forenede 
Nationer, kan man også komme til det resul- 
tat, at det her drejer sig om noget særdeles 
vidtgående. Men denne resolution er jo 
fortolket indsnævrende i selve lovteksten, 
som siger, at det drejer sig om 

홢maskiner, instrumenter, apparater og 
andre produktionsmidler, der..overvejende 
anvendes til fremstilling: eller vedlige- 
holdelse af våben, ammunition eller 
krigsmateriel, samt dele,,,, og tilbehør til 

, : , , sådanne produktionsmidler." > 

Men resolutionens ord kunne meget, vel 
fortolkes derhen, at det drejede sig om alle 
materialer, der kunne anvendes til denne 
produktion, og derved ville man gå langt, 
meget langt. 

Det fremgår imidlertid af den debat, der 
blev ført i sikkerhedsrådet, og af de udtalel- 
ser, der senere er fremsat fra en række lande, 
at resolutionen alene tager sigte på færdig- 
varer, der er bestemt til anvendelse i mili- 
tært øjemed eller fremstillet med det pri- 
mære formål at medvirke til en produktion 
af våben og ammunition. 

Vi har drøftet dette problem med nord- 
mændene, svenskerne og finnerne, og vi 
har den samstemmende opfattelse, at reßo- 
lutionen kan fortolkes indsnævrende, som 
det er sket i forslaget til denne lovbestem- 
melse. Fra svensk hold har man erklæret 
sig helt enig i fortolkningen og foretaget en, 
tilsvarende tilføjelse i den svenske kund- 
gørelse. Nordmændene har ligeledes afgivet 
en positiv udtalelse om den formulering, 
der er valgt i det danske forslag, hvor der 
tales om midler, 홢der overvejende anvendes 
til" o.s.v., men har i øvrigt givet udtryk for 
den opfattelse, at man i Norge ikke har nogen 
produktion med henblik på eksport, der 
omfattes af denne bestemmelse. Jeg kan 
også anføre, at man fra britisk og ameri- 
kansk side "har givet udtryk for en tilsva- 
rende fortolkning. 

Jeg føjer i øvrigt til, hvad jeg fremhævede 
allerede ved første behandling, at justits- 
ministeriet naturligvis i administrationen 
af denne bestemmelse vil holde sig i nøje 
kontakt med handelsministeriet.. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 139 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om sømandsskat. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
126) findes i tidenden sp. 4800). 홢, .., I 홢.. 


